

Eksternt referat

3. hovedbestyrelsesmøde, 29.-31. august, GF25-GF26

Pkt.	Tid	
	Lørdag	
1	Velkomst ved forpersonen Formanden gennemgår formalia: • Valg af ordstyrer Magnus bliver valgt som ordstyrer ved applaus. • Valg af referent Aksel bliver valgt som referent ved applaus. • Valg af stemmetæller Marcus Vitus bliver valgt som stemmetæller ved applaus. • Godkendelse af dagsorden Dagsordenen bliver godkendt ved applaus. Fremmødte er: Magnus Herrmann, forperson for Danske Skoleelever Aksel Justesen, næstforperson for Danske Skoleelever Chloe Courage, forperson for København Oliver Luka, næstformand for Nordsjælland Amira Andersen, forkvinde for Nordsjælland Ronja Zander, næstformand for Københavns Omegn Zander Hjorth, formand for Sydsjælland Sara Bach Nielsen, forperson for Trekanten Leah Wildau Duly, forkvinde for Midtjylland Madicken Luther, formand for Lolland-Falster Marcus Vitus Seider, formand for Sønderjylland Laura Lund Gregersen, næstformand for Sønderjylland Robin Winkel Andersen, formand for Himmerland Melissa Mortensen, næstformand for Sydsjælland Matilde Bagge Frederiksen, formand for Københavns Omegn Samson Zion Ves Paepke, næstforperson for Lolland-Falster	09:30-09:35

2	Valg til hovedbestyrelsen Selma er opstillet som næstformand for Fyns lokalafdeling. Ida er opstillet som tillægsmandat for Region Sjælland. Begge valg er tillidsvalg. Selma holder en opstillingstale foran Hovedbestyrelsen. Ida er her ikke, og har derfor sendt en tekst, som Magnus læser op. Stemmerne er blevet optalt, resultaterne er: Selma: Tillid: 16 Mistillid: 0 Ida: Tillid: 16 Mistillid: 0	09:35-09:45
3	Status på sekretariatet Aksel orienterer om at Sarah er stoppet som sekretariatsfrivillig. Leah: er der nogen, der har snakket med hende om det efterfølgende? Aksel: ja, vi frivillige har talt med Sarah. Vores psykolog, Mia, René og Andreas har en tæt dialog med Sarahs forældre. Leah: hvis hun nu starter i en 10. Klasse, ville hun så godt kunne komme alligevel? Aksel/Magnus: ja, det tror vi godt, men hun starter nok på gymnasie.	09:45-10:00
4	IT orientering og beslutning Magnus: Tidligere har opfattelsen været, at vi kun ville kunne komme afsted på en tur til efteråret, og at det skulle være i Kroatien.	10:00-10:30

Vi har så fundet ud af, at vi har de økonomiske midler og resurser til at kunne tage på turen i foråret i stedet for. Turen til Kroatien ligger meget snart og det ville være relativt svært at nå det.

I skal beslutte, om I vil vælge turen til Kroatien til efteråret, eller om I vil udskyde turen til foråret, hvor I så har mulighed for at vælge et andet sted at tage hen.

Amira: kan vi godt både tage til Kroatien og en tur til efteråret?

Magnus: nej, I skal beslutte, hvilken en I helst vil have.

Amira: hvad er den normale Internationale tur?

Magnus: det er ofte en uge, hvor man tager til et land for at udvikle politik og for at se nogle andre skolesystemer.

Chloe: hvad fanden skal vi i Kroatien?

Magnus: Kroatien er blevet planlagt før Aksel og jeg startede, men det handler om, at der kører nogle projekter i Europa, og så har vi nogle kontakter til nogle embedsværk i Kroatien, som gør, at Kroatien er et land, der giver mening for os at tage til.

Zander: hvad gør vi med pengene, hvis vi ikke tager afsted på turen?

Magnus: så får vi dem ikke - vi får dem kun, hvis vi tager afsted på turen.

Samson: hvad var datoen på turen til Kroatien?

Magnus: det bliver stadig rykket, så der er ikke fundet en dato.

Amira: får vi også et tilskud til den anden tur?

Magnus: der er forskellige regler for, hvor mange penge vi får, men ja, vi får tilskud til den anden tur.

Leah: hvad er chancen for, at hvis vi takker nej til den her tur, at vi ender med at tage til Kroatien til foråret alligevel.

Magnus: det er fuldstændig jeres beslutning

Chloe: ville vi kunne tage til et hvilket som helst kontinent til foråret?

Magnus: ja. Min indstilling ville være at takke nej til turen i efteråret, fordi vi netop har så lidt tid og fordi der ville være sindssygt stort potentiale i at tage på en tur til foråret.

Chloe: jeg synes vi skal rykke den til foråret, fordi den bare vil blive meget mere vellykket.

Madicken: ville det være medlemmerne af Hovedbestyrelsen, der skulle godkende, hvem af ansøgerne, der skulle med på turen?

Magnus: vi har været meget usikre på modellen, fordi mange af hovedbestyrelsesmedlemmerne ville være inhabile, da der på turen til Kroatien ville kunne komme 15 hovedbestyrelsesmedlemmer med i alt.

	Madicken: det ville være noget lort, hvis vi gør det nu her. Samson: hvis det bliver til foråret, hvornår bliver det så? Magnus: det ved vi ikke, men nok omkring marts. Hovedbestyrelsen stemmer om enten at udskyde turen til foråret eller at tage til Kroatien nu her. Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for at udskyde den til foråret 2026.	
5	Ansøgningskultur, dobbeltorganisering og repræsentation af DSE Magnus: Der er en del af os, der er organiseret et andet sted end DSE. Det er superfedt. Der, hvor det bliver problematisk, er, når man sidder i et politisk parti, og hvor der kommer en mærkelig snitflade mellem det man laver i et politisk parti og det man laver i DSE. Man skal helst ikke hverve andre DSE'ere til ens politiske parti. Det er ikke fordi det skal være en hemmelighed, men vi skal bare ikke stemples som en datterorganisation til et politisk parti. Det vil sige, at I heller ikke skal hive politik fra jeres ungdomsparti over i DSE. Der er også noget med repræsentation af DSE: Det handler om, hvornår I er jer selv, og hvornår I er DSE'ere. Chloe skrev den anden dag et supergodt debatindlæg, og uden hun selv skrev det, fandt Politikken frem til, at hun var i Alternativets Unge, i KFE og i DSE. Det er meget uheldigt, at der er nogen, der ser, at Chloe mener det hun mener som ung, selvom vi i DSE ikke nødvendigvis mener det. Hvis I er ude til ting, skal I heller ikke sige, hvilket ungdomsparti I er medlem af. Chloe: handler det ikke bare om, at man skal spørge, hvis man er i tvivl? Magnus: jo, nemlig. Hvis man er i tvivl om det man siger faktisk er DSE's holdning, kan man bare skrive og spørge. Leah: jeg har 4 forskellige mail-signaturer. Man kan gøre det på mange forskellige måder. Magnus: Chloe har jo ikke gjort noget galt, det er bare en journalist der har fucket op. Man SKAL ikke have en masse forskellige signaturer, man kan også nøjes med at fortælle journalisten, at man ikke repræsenterer DSE. <i>Magnus skifter emne til ansøgningskultur</i> Jeg ved ikke, om I synes, ansøgningskultur er det rigtige ord, men det handler grundlæggende om, at i år, har Aksel og jeg valgt at gå op i, at så mange af jer får lov at deltage i så meget som muligt. Det er meget retfærdigt, at man bliver utilfreds med, at man ikke er kommet med til noget, og det forstår jeg godt, og derfor er det vigtigt for Aksel og jeg at pointere, at når vi vælger, hvem der skal med til ting, er det aldrig fravalg, men det er tilvalg af jer, fordi vi netop vægter, at så mange af jer kan deltage til noget. Hvis I føler jer overset er det meget vigtigt, I kommer og siger det til os, for det er aldrig vores intention. Selvom det med fravalg og tilvalg er	10:30-10:40

	en meget klassisk smøre, er det meget reelt og en prioritering vi laver næsten hver dag.	
5	Lokalafdelingsudvikling og orientering SoMe-ansvarlige for LB'erne Midtjylland: Leah Lolland-Falster: Madicken Sønderjylland: Laura Nordsjælland: Kristian København: Chloé Sydsjælland: Ida Trekanten: Sarah Fyn: Liva Himmerland: Robin <i>Aksel begynder at fortælle en masse om lokalafdelingerne og det fremtidige arbejde</i> Aksel: Vi skal have opdateret videoerne på hjemmesiden. Nogle af dem er for gamle - der er fx videoer af Clara, da hun var sekretariatsfrivillig. Derudover skal vi gøre noget inspirationsmateriale tilgængeligt for lokalbestyrelserne. <i>Aksel viser de opgaver i Asana om lokalafdelingsudvikling, der er</i> Amira: var der nogle delmål under klarer rammer og struktur for udvalg? Aksel: ja, men det er mest sådan nogle opgaver for os heroppe på sekretariatet. Bl.a. at vi skal gøre sekretariatet opmærksomme på udvalgene. Chloé: Hvor mange har adgang til Instagram-profilerne? Aksel: Det er faktisk lige meget, for det bliver sådan at I bare skal sende billeder og videoer til jeres LB-supporter i stedet for selv at poste det. Chloe: må vi gerne oprette en TikTok for vores LB Aksel: Jeg ved det ikke helt - det er ikke en beslutning for Magnus eller jeg, det er noget, nogen på sekretariatet skal finde ud af.	10:40-12:00

	Aksel: fordelene ved at I havde jeres egne Instagram-profiler og TikTok-profiler i LB'erne var, at I kunne ramme folk i jeres eget område og selv stå for det. Zander: Jeg synes, at det ville give god mening. Leah: Det bliver dog bare meget tydeligt, hvis der er 17 Instagram-profiler. Så kan man let se, hvilke lokalbestyrelser, der er i dvale. Madicken: kan man ikke bare have et highlight for hver LB Aksel: Jeg synes ikke, at vi skal bruge det, at nogen af lokalbestyrelserne er i dvale, som argument for ikke at gøre det. Det bliver bare nogens ansvar også at få postet der, selvom lokalbestyrelsen er i dvale. Amira: jeg føler, at det giver god mening at lade den enkelte lokalbestyrelse bestemme - det handler også omkring, om de har overskud til det. Aksel: jeg synes, at den bedste ide er at lade det være op til den enkelte afdeling. Det er en meget god mulighed at få postet noget lokalt. Det kan måske endda være med til at få nogen lokalbestyrelser op at køre igen. Amira: Det burde være et delmål, at alle lokalbestyrelser skal have en Instagram-profil. Det er klart vigtigst, at alle lokalbestyrelser bliver aktive. Aksel: så for at samle op, så er alle enige i at det burde være op til den enkelte lokalbestyrelse. Men husk, at det er et ret stort ansvar - det er jeres helt eget ansvar at sikre, at der bliver postet noget. Aksel: I skal også lige se lokalbestyrelsesårshjulet: <i>Aksel viser årshjulet</i>	
6	Frokost	12:00-13:00
7	Konceptansøgning til Landskonferencen <i>Lilje Malina, sekretariatsfrivillig, fremlægger Team LK's konceptansøgning for Landskonferencen.</i> Leah: hvad med workshops osv.? Lilje Malina: vi vil gerne have jeres hjælp til indhold osv., men fordi konceptansøgningen er her så tidligt, er der meget, der ikke er på plads endnu. Madicken: jeg skal fanme ikke være på den gamle LK-skole, det var den værste oplevelse nogensinde. Magnus: Skolen er ved at blive fastlagt, men hvis der ingen muligheder er i Aarhus, flytter vi ud for kommunen og eventuelt til Randers. Magnus: der er sat fire timer af til mødedel. Det kan dødnusse ikke hænge sammen.	13:00-13:30

	Samson: det er lidt skørt Der er bred enighed i Hovedbestyrelsen om, at der er sat alt for lidt tid af til mødedelene. Konklusionen er, at der er alt for lidt mødedel i konceptansøgningen. Konceptansøgningen er altså godkendt på betingelse af, at der bliver sat mere tid af til mødedelen.	
8	Konceptansøgning til Regionsweekenderne <i>Anna og Jonas fra Team RW kommer ind og fremlægger konceptansøgningerne.</i> Konceptansøgningen er godkendt.	13.30-14:00
9	Info og orientering om RW v. Team RW <i>Jonas forklarer om hvervningskonkurrencen til RW. Den, der hverver flest, får 100 kroner til LK-kiosken. 2. pladsen får 75 til kiosken og 3. pladsen 50.</i>	14:00-14:30
10	Ebbefos Fonden <i>Aksel holder workshop om Ebbefos Fonden og Hovedbestyrelsen udvikler tre ideer til projekter.</i>	14:30-15:30
11	Evt.	15:30-15:50